
Zápis z jednání Školské rady při ZŠ Mikoláše Alše v Praze - Suchdole  

ze dne 25. června 2020 
 

Přítomni: 

za pedagogické pracovníky: Lenka Bílková, Michaela Haluzová, Petra Parasková 

za zřizovatele: Andrea Hrobská MInáriková, Ludmila Knappová, Ivana Lacinová 

za rodiče: Hana Elicharová, Pavel Michálek, Renata Bořkovcová 

 

Host: Alexandra Kejharová (ředitelka) 

 

Program 

Začátek jednání: 16:30 

Úvod: představení členů školské rady  

1. Projednání změny Školního vzdělávacího programu (ŠVP). 
2. Informace o fungování školy v době koronaviru 
3. Různé 
 
 

Ad 1. Projednání změny „Školního vzdělávacího programu“ (ŠVP) 

 
Rada projednala změny „Školního vzdělávacího programu“. Změny se týkají nabídky povinně 
volitelných předmětů pro žáky 7. až 9. ročníků, v dotaci 1h týdně. 
 
Nově nabízené předměty: 

- Seminář z českého jazyka (s. 176 – 179 ŠVP) 
- Přírodovědný seminář (s. 180 – 182 ŠVP) 
- Konverzace v německém jazyce (s. 183 – 185 ŠVP) 
V návaznosti na doplnění nových předmětů byly upraveny vazby na průřezová témata 
v tabulkách na s. 11 -14. 

 
Byl diskutován způsob výběru povinně volitelných předmětů. Současný výběr povinně volitelných 
předmětů vychází z potřeb, ale i z reálných možností školy. Nové předměty dobře doplňují již 
zavedené povinně volitelné předměty. Umožňuje tak žákům kombinovat náročnější předměty 
(Konverzace AJ a NJ, Seminář českého jazyka nebo Přírodovědný seminář) s předměty, které mají 
spíše výchovný charakter (Užité výtvarné činnosti, Vaření a stolování, Sportovní hry).  
 
Školská rada projednala změny v souladu se školským zákonem.   

Ad 2. Informace o fungování školy v průběhu koronavirové krize. 

Ředitelka školy shrnula fungování školy v průběhu pandemie. Z počátku byla situace celkově velice 

nepřehledná. Vláda přijímala nová opatření a omezení prakticky ze dne na den. I přes počáteční 

potíže škola na přijatá opatření reagovala rychle a přizpůsobila se distančnímu způsobu výuky. Od 1. 

do 4. tříd probíhala komunikace a zadávání úkolů hlavně přes třídní učitele. Od pátých tříd výš 

probíhalo jednotné zadávání úkolů přes web školy a probíhaly online konzultace ve vybraných 

předmětech (mj. ČJ, matematika, AJ). Škola průběžně pomáhala žákům 9. tříd s přípravou na přijímací 

zkoušky. 

Pokud přijde druhá vlna, škola zpřístupní online výuku přes „Google Classroom“. Jde o nástroj, který 

usnadňuje komunikaci učitele s žáky. Na jednom místě může probíhat vlastní výuka, dá se sledovat 



historie zadávaných úkolů i hodnocení žáka. Od září škola zavede elektronické třídní knihy.  

Komunikace by se tak zjednodušila a zpřehlednila.   

Během koronavirové krize se škole podařilo spojit se všemi svými žáky. 

Zástupkyně školské rady z řad pedagogů informovaly o velké podpoře, které se pedagogům dostalo 

ze strany vedení školy v průběhu celé krize. 

Vedení školy děkuje Městské části Praha-Suchdol za zajištění dostatečného množství dezinfekčních a 

hygienických prostředků po celou dobu trvání mimořádných opatření. Značně se tím škole ulehčilo, 

jelikož odpadla nutnost zajišťovat a shánět tyto těžko dostupné prostředky nutné k provozu školy.  

 

Ad 3. Různé  

 
Ředitelka informovala o: 

- Uspořádání rozloučení s devátými ročníky.  
- Otevřou se tři třídy prvňáčků. Přivítání prvňáčků se neuskutečnilo. Třídní učitelky oslovili 

rodiče prvňáčků emailem. Škola dále rozeslala všem prvňáčkům jmenovitě dopis na uvítanou. 
Schůzky proběhnou až v září 2020.  

- Nevyhovující podmínky tělocvičny v Sokolovně – protože se neustále navyšuje počet dětí ve 
škole, pro hodiny tělesné výchovy stávající kapacita tělocvičen v budově školy nestačí a škola 
je tak nucena si pronajímat prostory v Sokolovně. Ředitelka školy opakovaně upozorňuje na 
nedostatečnou kapacitu stávajících prostor, a zároveň i na tristní technický stav 
pronajímaných prostor, zejména pak na nevyhovující stav sociálního zařízení. Obrací se na 
zástupce zřizovatele s výzvou, aby zřizovatel školy situaci řešil.  

 
Konec jednání: 18:00 
Zapsala: Renata Bořkovcová 
 

 

Příloha: Aktuální složení Školské rady při ZŠ M. Alše v Praze Suchdole 
 

VE SLOŽENÍ FUNKČNÍ OBDOBÍ je 3 roky 

Za pedagogické pracovníky 

Lenka Bílková od 28. 8. 2017 

Michaela Haluzová od 30. 8. 2018 

Petra Parasková od 30. 8. 2018 

Za zákonné zástupce žáků 

Renata Bořkovcová od 13. 11. 2019 

Hana Elicharová od   1. 6. 2020 

Pavel Michálek od   1. 6. 2020 

Za zřizovatele 

Andrea Hrobská Mináriková od 6.5. 2020 

Ludmila Knappová od 6.5. 2020 

Ivana Lacinová od 6.5. 2020 

 


